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Jubilarna 15. Međunarodna konferencija „Savremene tendencije u turizmu i hotelijerstvu –
CTTH“ održana je 26. i 27. septembra 2013. godine u Novom Sadu. Organizator Konferencije
bio je Departman za geografiju, turizam i hotelijerstvo novosadskog Prirodno-matematičkog
fakulteta, a finansijsku podršku dali su Ministarstvo obrazovanja, nauke i tehnološkog razvoja,
Pokrajinski sekretarijat za nauku i tehnološki razvoj i Pokrajinski sekretarijat za privredu,
zapošljavanje i ravnopravnost polova.

      

   Direktor Departmana za geografiju, turizam i hotelijerstvo prof. dr Branislav Đurđev,
zadovoljan je slikom koju je ova Konferencija poslala u svet. Svake godine ovaj skup okuplja
sve više učesnika iz zemlje i inostranstva. Ove godine bilo je gostiju iz 20-tak zemalja i
prijavljeno 70 referata, i „ljudi su zainteresovani da pišu, ne samo o teoriji, o softveru, nego i o
hardveru, praktičnim rešenjima problema razvoja turizma i gastronimije“, primetio je dr Đurđev i
dodao:
   -Ova konferencija pomaže i nama i strancima, jer razmenjujemo iskustva. Predstavlja
verovatno naveći skup turizmologa zapadnog Balkana. Imali smo goste ne samo iz svih
okružujućih i bivših jugoslovenskih republika, već su nam došli ljudi i iz Australije, Kine, Rusije,
Kazahstana, sa Tajlanda, tako da je uočljivo značajno povećanje interesovanja, što gvori da
naše kolege sve više cene rezultate ove Konferencije publikovane u raznim zbirkama radova.
   Skupovi ovog tipa imaju pozitivan utisaj na kredibilitet kako Novosadskog univerziteta tako i
naše zemlje, i to se ogleda u stručnim razmenama studenata preko Međunarodnog programa
mobilnosti studenata Campus Europe (CE), koji se realizuje pod okriljem Evropske
univerzitetske fondacije sa sedištem u Luksemburgu, Erasmus Mundus master i doktorskog
programa na univerzitetima u zemljama članicama Evropske unije, a sa otvaranjem perspektive
pristupa EU, dobijene su mogućnosti konkursa za neke druge, unosnije projekte. Iz Maroka,
Tunisa, kao i Turske i nekih drugih evropskih zemalja stigle su ponude i za razmenu profesora.
   Pozitivno je takođe, što Konferencija širi „dobar glas“ o Departmanu, koji postaje ravnopravan
sagovornik i partner srodnim visokoobrazovnim školama u inostranstvu. Zahvaljujući tim i
takvim aktivnostima Departmana, ove godine je primljen u Svetsku turističku organizaciju.
   Da problema ipak ima, govori činjenica da je Departman za geografiju, turizam i hotelijertvo
najveći, da na njemu trenutno studira 2.000 studenata, a da nedostaje prostor, jer priliv
studenata nije pratilo proširivanje prostornog kapaciteta. Osim što se Konferencija ove godina
odvijala u svečanoj sali Privredne komore Vojvodine i Spomen zbirci Pavla Beljanskog, koje
nisu mogli da prime sve zainteresovane, organizatori nisu mogli da udovolje ni svima onima koji
su iz inostranstva želeli da uzmu učešće u njoj. Proširivanje prostora biće, prema rečima
direktora Đurđeva, njihov primarni zadatak u narednom periodu, uz obećanje da će sledeća
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Konferencija biti održana u novom prostoru.
   Zainteresovanost mlade generacije studenata za turizam i gastronomiju su poslednjih godina
sve evidentniji. Turizmolozi su do sada imali problema sa zapošljavanjem u državnim firmama,
međutim danas sve više započinju samostalan razvoj, pre svega u oblasti ruralnog turizma.
Jedna od najperspektivnijih grana za zapošljavanje definitivno je gastronomija. Gastronome
traže i hoteli, i restorani, i privatnici i državne institucije, ali koliko god da diplomiranih
gastronoma „izađe“ sa Departmana, nije dovoljno. Osnovni krivac za to su atraktivni programi
putovanja u SAD, gde naši mladi stručnjaci odmah dobijaju posao.
   Departman za geografiju, turizam i gastronomiju je ove godine prvim upisnim rokom popunio
sve smerove, i traženo je proširenje. Beograd je dobio potrebnih 10% proširenja, a Novi Sad je
ostao na predviđenim kapacitetima, čime su ostali uskraćeni za jedno lepo iskustvo studija na
Departmanu brojni mladi ljudi.
   -Okružen sam odličnom ekipom mladih ljudi koji vuku, znaju jezike, putuju, učestvuju u
razmenama, donose nove ideje i pokreću ih ovde, što uliva nadu i optimizam da će biti bolje -
rekao je na kraju dr Branislav Đurđev.

  

   Više fotografija možete da pogledate o v d e.
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